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ZVOLSKÉ NOVINY

V naší obci jsou již několik let rozmístěny do-
pravní značky obytná zóna. Jak vidíte na při-
ložené mapce obce, obytná zóna je v prostoru 
od obchodu až po výjezd na „Šmoulově“. Při 
přípravě tohoto článku jsem se ptala na uli-
ci Březovské obyvatel Zvole, zda vědí, jakou 
rychlostí se zde může jet. Nenarazila jsem na 
nikoho, kdo by to věděl. Proto připomenu pár 
základních údajů: 
Značka obytná zóna platí na všech komunika-
cích v prostoru vymezeném dopravním znače-
ním Obytná zóna a to i na bočních a vedlejších 
komunikacích v této oblasti. Ukončením je pou-
ze značení konec obytné zóny. V naší obci tak 
vjíždíme do zóny na těchto místech označených 
na mapce tmavým kolečkem a opouštíme zónu 
v také v těchto místech. Obytné ulice se začaly bu-
dovat v 70. letech minulého století v některých 

zemích západní Evropy. Nejznámější příklady 
jsou tzv. Woonerf v Nizozemí.
V současné době jsou spolu s dalšími druhy do-
pravně zklidněných komunikací základním ur-
banisticko-dopravním prvkem při budování no-
vých obytných souborů a zlepšování provozních 
podmínek ve stávající zástavbě. Cílem navrhová-
ní obytné zóny je přizpůsobeni provozu vozidel 
pobytové funkci přilehlé zástavby či prostoru. 
V obytné zóně se všichni účastníci provozu dělí 
o společný prostor. Pobytová funkce převládá 
nad funkcí dopravní, což je zdůrazněno jejím 
stavebním řešením. V obytné zóně platí 
specifické provozní podmínky dané §23 
a§39 zákona č. 361/2000 Sb. /2/:
  řidič smí jet rychlostí nejvýše 20 km/h
  řidič musí dbát zvýšené ohleduplnosti 

vůči chodcům, které nesmí ohro-
zit, v případě nutnosti musí zastavit 
vozidlo

  stání je dovoleno jen na místech ozna-
čených jako parkoviště

  chodec smí využívat obytnou zónu 
v celé její šířce

  jsou povoleny hry dětí přímo v doprav-
ním prostoru

  chodci i hrající se děti musí umožnit 
vozidlům jízdu

  při vyjíždění z obytné zóny na jinou 
pozemní komunikaci musí dát řidič 
přednost v jízdě

Hlavně je to ale na nás. Pokud naší obytnou 
zónou projede nepřiměřenou, ba nebezpečnou 
rychlostí váš soused, nenechte to být a zajděte, 
prosím, za ním. Možná si ani rychlou jízdu neu-
vědomil. Ale příště již bude určitě opatrnější.
Chraňme náš prostor pro všechny děti, cyklisty, 
bruslaře, maminky s kočárky i všechny ty, kteří 
to tu mají rádi! Ať můžeme naši obytnou zónu 
bezpečně obývat.

Michaela Mařáková

Zpomal – obytná zóna!

Prohlížím si webové stránky obce a sám jsem 
překvapen množstvím akcí, které od začátku 
roku proběhly, jsou inzerovány na nejbližší 
čas a připravovány v kalendáři akcí. Začalo to 
Zvolským plesem, zájezdy do divadel, proběhly 
zajímavé besedy. Tradiční Masopustní průvod 
prošel vesnicí. K ochutnání dobrot hospodyň 
a i něčeho ostřejšího v kalíšcích měly příležitost 
desítky účastníků. Potvrzuji, že všechno náram-
ně chutnalo. Při vynášení Moreny z obce si užily 
nejvíce děti. Jarní brigáda neproběhla za největ-
šího zájmu, přesto zvolští hasiči spláchli prach 
ze silnic, propláchli můstky tak, aby voda mohla 
volně odtékat. Pomáhal jsem při vysazování keřů 
u autobusové zastávky v Nové Zvoli. To, že do 
začátku týdne stačil někdo ukrást několik těchto 
rostlin, bere chuť i sílu. Filipojakubská noc, při-
pravovaná dlouho s předstihem, proběhla snad 

ke spokojenosti všech účastníků. Při soutěžení 
dětí a konečném výběru malé čarodějnice a ča-
roděje, kteří získali právo zapalovat oheň, si užili 
všichni. Krásně secvičená sestava služebně star-
ších čarodějnic zaujala přítomné natolik, že po je-
jím skončení byly odměněny dlouhým potleskem 
a vyzývány k zopakování. Druhou novinkou ve-
čera byla ohnivá show v podání skupiny MagniS. 
Škoda jen, že na jejich vystoupení se musí čekat 
až do úplného setmění a pro ty nejmenší je to čas, 
kdy doma uléhají ke spaní. Zážitek pro ty, kteří 
vydrželi, to však byl velký. Kombinace sladěné 
hudby s pohybem ohně a tanečníků, atmosféra 
čarodějnické noci a hořící hranice vyvolávaly tro-
chu mrazení v zádech. Víkend Zvolského a orien-
tačního běhu se taktéž vydařil. I když účast opro-
ti minulým ročníkům nebyla tak vysoká, padly 
některé z traťových rekordů. Při vítání občánků 

přišlo deset z pozvaných třinácti rodičů se svý-
mi ratolestmi. Toto velmi milé setkání má svou 
dlouholetou tradici a je pravidelně doprovázeno 
pěveckým sborem naší školy. Čeká nás setkání 
s jubilanty, Noc kostelů a dětský den. K účasti 
na Noci kostelů se náš kostel přihlásil poprvé. 
Připravovaný program jistě osloví řadu zvoláků. 
Dětský den bude po druhé na návsi obce. K zá-
bavě pro naše nejmladší znovu přispějí všechny 
spolky v obci. 
K tomu, aby všechny akce řádně a k všeobec-
né spokojenosti proběhly, přispívá celá řada 
lidí, kterým bych chtěl touto cestou poděko-
vat. Dlouhé hodiny příprav a plánování mají za 
cíl přispět k zábavě nás všech a tady ve Zvoli. 
Laťka je nasazena vysoko a tak, jestli máte zá-
jem pomoci, budete vítáni. 

Mirek Stoklasa 

Ohlédnutí

Zprávy z úřadu, informace o lese, střípky ze zvolských akcí, informace ze školy, od myslivců, od zahrádkářů, od včelařů, z SK Zvole, čtení o HROBu, 
o kostele, o fotbalistech, zamyšlení nad sčítáním lidu, Žijí mezi námi – Slávka Ročňáková
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Zprávy Z obecního úřadu Zprávy Z obecního úřadu 

Abychom umožnili občanům orientovat se v současné 
situaci, dáváme prostor pro vyjádření správci obecních 
lesů panu Lukáši Tomkovi a předsedkyni komise na 
ochranu lesa MUDr. Soně Hájkové.

Vyjádření správce lesů pana Lukáše Tomka
Stav obecního lesa je výzvou pro lesníka. Nepoužitelnost 
nebo i absence LDS (lesní dopravní síť) znemožňují 
hospodaření.
Neprovedené 
  výchovné zásahy v porostech do 40 let.
  nahodilé těžby na úkor zdravotního stavu 

(biotičtí a abiotičtí činitelé)
Nezalesněné, víceleté zabuřeněné holiny (cca 3ha). 
Neprováděná ochrana kultur proti buřeni a zvěři a stím 
související nezajištění (cca 1,7ha). Značné množství 
černých skládek. Krádeže dřeva. Takto by se dal cha-
rakterizovat LHC Zvole před uzavřením smlouvy o ná-
jmu v roce 2008.
Opatření k zajištění všech funkcí lesa od r. 2008. 
Započala rekonstrukce LDS z důvodu ochrany lesa. 
Zřízení závor zamezující vjezd do lesa bylo nutností 
(černé skládky, krádeže dřeva). Na tuto činnost obdr-
žel OÚ Zvole četné stížnosti občanu.
Současně započalo zpracování nahodilých těžeb a vý-
chova(podpora přirozeného zmlazení, zpřístupňová-
ní a členění nárostu). Příprava ploch k zalesnění jak 
mechanická a chemická a jejich zalesnění především MZD (meliorač-
ní a zpevňující dřeviny) a následná ochrana je nutností. V přírodní re-
zervaci Zvolská Homole trvale probíhá naplňování úkolů vyplývajících 
z plánu péče a LHP. Proběhlo zalesnění cca 500 ks jalovce obecného 
z místní provenience z oblasti vřesovišť. Dále jsou zbudovány odpočin-
kové sezení na trase rekonstruované naučné stezky vlastními prostřed-
ky. Dnes opakované poškození vandaly, odstraňování černých skládek 
je nedílnou součástí hospodaření. Bohužel je na denním pořádku od-
kládání odpadůdo lesa (u ČOV, Hraničky, Zvolská Amerika). Dalším 
problémem hospodaření jsou koně, terénní motorky a čtyřkolky, které 
poškozují, likvidují a tím znemožňují nejen zajištění kultur. Tito návštěv-
níci lesa jsou ve své podstatě nepostižitelní, ač porušují vlastnická práva 
a zákony, mnohdy ohrožují návštěvníky lesů. Neméně závažné poškozo-
vání přírody mají na svědomí neukáznění návštěvníci lesů, především se 
psy, kteří doslova každodenně pročesávají se svými miláčky nejen lesy, 
ale i pole a louky a tím omezují nebo zcela vylučují běžné procesy v pří-
rodě, jako je např. rozmnožování, klidný vývoj, výskyt přirozené fauny 
a flóry. Škody na zvěři, uštvaná nebo sražená zvěř psy, zničená hnízda 
apod. jsou bohužel běžné.
Někteří návštěvníci lesů stále nejsou schopni pochopit přirozené funkce 
lesa a zaměňují rekreační funkci lesa za devastaci prostředí a přírody. Je 
jen na nás, jakým způsobem budeme toto chování tolerovat. Jsem pře-
svědčen, že tyto řádky čte mnoho inteligentních, myslících a svůj názor 
majících občanů, kteří se nenechají ovlivňovat jednotlivci. 

10.5. 2011 Lukáš Tomek

Vyjádření předsedkyně komise na ochranu lesa
Bezpříkladně silná těžba v obecních lesích Zvole v letošní zimě vyvo-
lala pozornost občanů. Česká inspekce životního prostředí na závěr 
kontroly 26.5. zjistila závažná porušení lesního zákona. Těžba stanove-
ná Lesním hospodářským plánem byla zhruba dvojnásobně překroče-
na. Nájemce lesa pan Tomek navíc nebyl schopen inspekci věrohodně 
těžbu doložit a také po stránce odborné měla inspekce vážné námitky. 
Komise pro ochranu lesa, která vznikla rozhodnutím zastupitelstva 
obce, nechala zaprotokolovat konstatování, že tím byla zásadně poru-
šena nájemní smlouva mezi nájemcem panem Tomkem a obcí Zvole. 
Obec teď stojí před rozhodnutím, co s lesy dál. Dosud platný plán 
vycházel z předpokladu, že lesy jsou především rekreační. Nájemce ne-
zastírá, že hodlá sestavit nový desetiletý plán založený na pojetí zvol-
ských lesů coby hospodářských, tedy těžebních. Je na občanech, aby 
dali najevo, zdali si to přejí anebo zda dávají přednost klidným lesům 
určeným k odpočinku. Plán se určuje na deset let dopředu, tedy daleko 
za volební období jednoho zastupitelstva. Odpovědnost starosty, rady 
i zastupitelů je tedy obrovská. Komise pro ochranu lesa oslovila za-
stupitele a vyzvala je k diskusi a jednání. Jde totiž o závažné porušení 
zákona a značné majetkové újmy obce. Pokud se nájemci podaří na-
prosto podle vlastní vůle stanovit lesní hospodářský plán do roku 2021, 
můžeme se s naší lesní idylou rozloučit. Obec jako majitel lesa by měla 
vyjádřit svoji představu o jeho příští podobě, a ta by měla být v souladu 
s přáním občanů. Problematice našeho lesa bude věnován prostor na 
nově založené webové stránce Zvolskyweb.cz.

MUDr. Soňa Hájková

Informace o lese

„Poznámka:
V pondělí 30. 5. 2011 v 19 hodin dojde k setkání komise na ochranu lesa se zastupiteli obce.“

Zvýšení stočného
Od 1.4.2011 došlo, na návrh do-
davetele VHS Benešov, kezvýšení 
stočného ze stávajících 17,76 Kč 
bez daně na 19,37 Kč bez daně 
(tj. 21,30 Kč s daní) za 1 m3. 
Celková cena za vodu tedy vzrost-
la na 76,30 Kč/m3. 
Pro srovnání: Praha 60,39 Kč/m3, 
Říčany 73,57 Kč/ m3, Jesenice 
61,60 Kč/m3, Dolní Břežany 
72,20 Kč/m3, Ohrobec 99,00 Kč/ m3, 
Březová-Oleško 105,23 Kč/m3 

Změny v radě obce 
a zastupitelstvu
Pan Ing. František Králíček 
rezignoval na všechny funkce ve 
vedení Zvole, jeho místo v obec-
ním zastupitelstvu zaujmul další 
z kandidátky ODS pan Ing. Pavel 
Koudelka. Místo po panu 
Králíčkovi v čele tiskové komise 
zůstalo zatím neobsazeno. Dále 
paní Hana Šiplerová odstoupila 
z funkce členky rady obce. Místo 
ní byl zvolen právě nový člen 
zastupitelstva pan Koudelka.

Překop ulice Březovská
V dubnu začala práce na odvod-
nění ulice Březovská u vjezdu do 
Šmoulova. Jako dodavatele prací 
vybrala rada obce firmu J.L.T. 
stavební společnost. Cena za dílo 
s daní činí 155.636,-Kč.

Chodník mezi ulicemi 
U Potoka a Březovská 
Zastupitelstvo podepsalo smlou-
vu s firmou J.L.T. stavební spo-
lečnost na vybudování chodníku 
a dešťové kanalizace za cenu 
236.533,- Kč s DPH. Jedná se 

o 60 metrů chodníku a 95 metrů 
kanalizace. 
 
Kdo je J.L.T. stavební společ-
nost? J.L.T. - stavební společnost, 
spol. s r.o, je firma založená 
v roce 1992 se sídlem v Jesenici 
u Prahy. Jednatelem společnosti 
je Ing. Pavel Jágr. Stránky www.
jlt.cz.

Nové osvětlení
Dnešní první jarní večer se 
rozsvítí poprvé v oblasti hráze 
velkého rybníka čtyři nové lampy 
veřejného osvětlení. To co se 
nám nepovedlo těsně před zimou, 
dohnali jsme s pomocí Rychlé 
roty a pana Blažka na jaře..

Vozový park SDH
Obec Zvole obdržela od HZS 
Středočeského kraje vůz Škoda 
Felicia. 
Obec prodala Vranému nad 
Vltavou hasičský vůz TATRA 
CAS 32 za cenu 50.000 Kč

Akce Přístavba hřbitova
Ve výběrovém řízení, kterého se 
účastnilo 6 firem, zvítězila firma 
INKOMA STAV s. r. o., a získala 
zakázku na vybudování obvodové 
zdi a brány hřbitova v hodnotě 
996.000 Kč s DPH. Jedná se 
o společnou akci obcí Zvole, 
Ohrobec a Březová-Oleško, každá 
obec hradí 1/3 nákladů.

Kdo je INKOMA STAV s.r.o.? 
Společnost INKOMA STAV s. r. 
o. byla založena v roce 1997, sídlí 
v Praze – Nuslích. Jednatelem je 
JUDr. Karel Falta.

Stav zvolské školy
Vzhledem k narůstajícímu počtu 
nových žáků přestává současná 
zvolská škola kapacitně vy-
hovovat. Krajská hygienická 
stanice povolila provoz pouze za 
cenu provedení určitých úprav. 
Vzhledem k rostoucímu počtu 
strávníků bude nutné zakoupit 
průmyslovou myčku nádobí za 
100.000 Kč, dále instalace žaluzií 
do všech tříd cca 15.000 Kč, 
nákup nových koberců 5.000 Kč, 
nákup vybavení a vymalování no-
vých prvních tříd cca 185.000 Kč, 
dále vzhledem k rostoucímu 
počtu krádeží v budově školy 
a před ní bude zakoupen kamero-
vý systém za 50.000 Kč. Výdaje 
schválilo obecní zastupitelstvo. 
Dále byl vznesen požadavek na 
rekonstrukci půdních prostor 
budovy školy, kde by měly vznik-
nout 2 jazykové učebny, výtvarný 
ateliér, kabinet a prostor pro 
volnočasové aktivity dětí. Bude 
vypracována studie.

Rozdělení finančních 
prostředků zájmovým 
organizacím
Zastupitelstvo schválilo příspěvky 
zájmovým organizacím:

TJ SOKOL Zvole 70.000,- Kč, 
SK Zvole 40.000,- Kč, 
ČSZ Černíky 15.000,- Kč (ma-
teriál na rekonstrukci klubovny 
v celkové částce 17.500,- Kč) 
ČSZ Zvole 6.000,- Kč (autobuso-
vá doprava na zájezd), 
ČSV Zvole 2.500,- Kč, 
Římskokatolická farnost Zbraslav 
40.000,- Kč (oprava zvolského 

kostela – oprava dveří, oken 
a elektroinstalace v celkové 
částce 165.000,- Kč, odborné 
práce provedou firmy, ostatní 
svépomocí)

Sestavení komise k lesu
Vzhledem k rostoucímu nesou-
hlasu s konáním pana Tomka ve 
zvolském lese a na základě výzvy 
občanů byla sestavena při OÚ 
Zvole komise ve složení Soňa 
Hájková, Ondřej Neff a Michal 
Lindauer, která měla vypracovat 
podnět ke kontrole České inspek-
ce životního prostředí. Komise 
podnět vypracovala a o závěrech 
inspekce se dočtete na straně 3.

Nový zvolský web
Stávající zvolský web byl již tech-
nologicky zastaralý a proto byly 
osloveny firmy, které se tvorbou 
obecních webů zabývají. 
Nejlepší nabídku předložila 
firma GALILEO. Obec zaplatí 
25.000 Kč a dále bude pla-
tit 9.400 Kč ročně na údržbu. 
V rámci toho budou zřízeny nové 
e-mailové schránky jednotlivých 
zastupitelů ve tvaru prijmeni.jme-
no@zvole.info, na které je možné 
jednotlivým zastupitelům přímo 
psát. Pokud chcete najednou 
napsat všem zastupitelům, je ur-
čena adresa zastupitele@zvole.info, 
všem radním radaobce@zvole.info. 
Do redakce Zvolských novin lze 
psát na redakce@zvole.info. 
Nový zvolský web bude zprovoz-
něn začátkem června a v příštím 
čísle bude detailně popsán.

Ondřej Straka

Za krásného jarního počasí se několik statečných 
obyvatel naší obce společně s dobrovolnými hasi-
či vydalo na jarní úklid. Hasiči čistili nejen silnice, 
ale i odtokové kanály a strouhy. Na Nové Zvoli 
v oblasti zastávky vznikla nová keřová výsadba. 
Velice nás ale zamrzelo, že již týden po výsad-
bě zmizely dva z keřů. Vždyť pěkná a upravená 
obec je i naší vizitkou. Odměnou pro všechny 
pracanty byl výborný gulášek pana V. Hrachovce. 
V Černíkách byla hlavním cílem brigádníků 

parcela zahrádkářů. Na řadu přišel průřez stromů, 
nový sklad na nářadí i oprava zahradního domku.
Všem zúčastněným děkujeme!

Jarní brigáda ve Zvoli i Černíkách

Situační plánek obecních lesů
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ve Zvoli se událo ve Zvoli se událo

Požár na Zvolské homoli
V noci 7. 4. zasahovaly celkem čtyři hasičské jednotky na vyhlídce 
Zvolské homole. Zřejmě kvůli špatnému chování člověka v přírodě zde 
hořel travní porost na rozloze asi 10×20 metrů. Díky včasnému zásahu 
v těžce přístupném terénu však nevznikly žádné větší škody

Nové webové stránky naší obce
Od loňského roku vešly v platnost nové zákony ohledně správy a přístup-
nosti webových stránek obcí. Když jsem si prošel jejich znění a přečetl 
jsem si body typu: „Webové stránky musejí být bezbariérové“, opravdu 
jsem netušil, co přesně si mám představit. Po dalších konzultacích mi 
bylo vysvětleno, že je to ovladatelnost webu přes klávesové zkratky a pro 
nevidomé ovládání hlasem.
Nebylo jiné možnosti, než vytvořit nové webové stránky s pomocí firmy, kte-
rá ručí za požadavky, dané zákony. Společně s Janou Strakovou a Mirkem 
Stoklasou jsme se pustili do výběru ze tří firem nabízejících nám jejich re-
dakční systémy. Celý proces se táhl téměř 4 měsíce a vyplnit si starými fo-
tografiemi a aktualitami náš nový web nakonec stejně zůstalo na nás. Nový 
web má ale i další výhody. Budete mít velice přehledně seřazené všechny 
akce, které se v brzké době uskuteční. Tak doufejme, že návštěvnost webu 
oproti nynějšímu stavu, asi 100 návštěv denně, ještě stoupne. 

Jan Stoklasa

Čarodějnický rej ve Zvoli
Sobotní podvečer a noc byl zasvěcen čarodějnickému reji na hřišti 
Sokolu Zvole. Zahájili jsme hrami pro nejmenší, pokračovali vystoupe-
ním „Zvolských čarodějnic“ a skončili ohnivou show v podání skupiny 
MagniS. Vítězové soutěže o nejlepší čarodějku - čaroděje zapálili hranici 
s čarodějnicí z dílny Lenky Netopilové. Celý večer doprovázela hudba 
skupiny Sklerotici.

Zvolský běh – 9.ročník
V sobotu 7.5. se konal již 9. ročník tradičního zvolského běhu. Tentokrát 
nám počasí přálo a tak všechny účastníky a organizátory vítal krásný 
slunečný den. Pořadatelé připravili celkem 17 kategorií od nejmenších 
dětí po veterány. Několika závodníkům se povedlo vytvořit nové traťové 
rekordy. 
V kategorii nejmenších dětí (do 4 let) vyhrál na trati 50 m Vít Pořízka, 
předškoláci se utkali na trati 200m- z dívek si nejlépe vedla Veronika 
Šplíchalová, z kluků Tadeáš Farrow. Kategorie mladších dětí na 600m 
přinesla nové traťové rekordy – vytvořili je Markéta Hudousková 
a Šimon Mareš. Stejně úspěšná byla kategorie starších dětí, které běžely 
800m- zde vytvořili traťový rekord Karolína Mařáková a Matěj Mareš. 
Kategorii mladších žákyň vyhrála Natálie Pořízková. Poslední dětskou 
kategorii byl běh na 1500 m – zde si prvenství odnesli Zdeněk Kopanica, 
Kateřina Zimmerová a Jakub Šplíchal. Letos nás potěšila účast v katego-
rii dospělých, kde se na start postavilo 10 žen a 10 mužů. V kategorii do 
34 let vyhrála Martina Jelínková, v kategorii nad 34 let Martina Švejdová. 
U mužů si prvenství v kategorii do 39 let odnesl Jiří Mareš, nad 39 let 
Milan Jelínek.Tradičně se vyhlašovala i nejpočetněji zastoupená rodina. 
O tuto cenu se podělili Hudouskovi a Jedličkovi. Nejrychlejší partner-
skou dvojici, která si odnesla putovní pohár, se stali Iveta a Jiří Marešovi. 
Závod se po všech stránkách velmi vydařil.Všichni účastnici byli spo-
kojeni. Jménem organizátorů si vás dovoluji pozvat na příští jubilejní 
10.ročník!! Sportu zdar :-)

Katarína Hánělová

Vážení obyvatelé Zvole a okolí,
je tomu již 20 let, kdy se Dračí hlavy Lenka 
Netopilová a Iva Valtrová rozhodly založit 
v naší obci turistický oddíl a zasvětit nás 
do tajů turistiky a tábornických dovedností. 
Rádi bychom Vás touto cestou pozvali na 
společné ohlédnutí za těmito 20-ti lety a při-
pomněli si, jaké to bylo, když naše nové boty tolik tlačily a před námi 
bylo ještě tolik kilometrů… či jak jsem se při nočních hlídkách báli ta-
juplných zvuků…
Rádi Vás uvidíme dne 17. 9. 2011 mezi 14–18 hodinou, v suterénu MŠ ve Zvoli

V sobotu 23. dubna bylo už od rána krásné 
slunečné počasí, právě takové, jaké si u rybář-
ského patrona objednali zvolští dobrovolní 
hasiči. V tento den se totiž pod jejich záštitou 
konaly již čtvrté rybářské závody pod heslem 

„chyť a pusť“. Příjemné počasí slibovalo nejen 
velkou účast závodníků ze širokého okolí, ale 
i hodně záběrů od narostlých kapřích soupe-
řů, kteří byli do zvolského velkého rybníka do-
plněni ke svým druhům v září minulého roku. 
I přes tuhou zimu s dlouho zamrzlou hladinou 
byl letošní úbytek ryb minimální a voda po ně-
kolika jarních deštích doplnila hladinu na ide-
ální stav.
K prezentaci před startem se v 8 hodin začínali 
sjíždět nedočkaví rybáři, kteří se většinou už 
v minulých letech tohoto klání zúčastnili. 
Letošní účast byla díky velikonočním svátkům 
o málo nižší, přesto byly břehy rybníka hojně 
zaplněny. V juniorské kategorii do 15-ti let se 
sešlo 7 závodníků, v dospělácké kategorii se 
zapsalo 24 účastníků. Hasičská siréna závody 
odstartovala přesně v 9 hodin. Na každém 
z břehů měřili úlovky 3 rozhodčí, kteří 
zapisovali do tabulek rozhodující centimetry 
chycených ryb. Během 2,5 hodin se podařilo 

ulovit 325 kusů ryb, z toho 31 kaprů a 294 
karasů. Amuři, líni ani štiky se tentokrát na 
háček zlákat nedali. Největšího kapra o délce 
52 cm chytil David Šmok a po čtyřech kaprech 
chytili Tomáš Heřman a Martin Bouša.
Kapři byli vráceni do zvolské vody a karasy, 
kterých je v rybníku stále dost, jsme převezli 
v kádi do Vltavy pod Vranskou přehradu.
Během závodů bylo připraveno pro závodní-
ky a pro velké množství fanoušků občerstvení 
s párky, gulášem i točeným pivem v „upravené 
jídelně“ místní hasičárny. V půl dvanácté byl 
závod ukončen, došlo na sčítání nalovených 
centimetrů a po nedočkavém čekání byly vy-
hlášeny výsledky. Vítězem v juniorské kate-
gorii se stal Dominik Kodr s 293 centimetry 
před druhým Jardou Vebrem ml. a třetím 
Martinem Vajgrtem. V dospělácích si 1. mís-
to vylovila Ivana Janečková s 699 centimetry, 
druhý byl Martin Bouša před třetím Michalem 
Chotěborským. Všichni jmenovaní úspěšní ry-
báři si odnesli mimo diplomů a pohárů také 
hodnotné ceny.
Při závodech byla díky vydařenému počasí 
a slušné žravosti rybích soupeřů skvělá nála-
da. Doufáme, že podobně dopadnou i příští 

závody a setkání rybářů v polovině října toho-
to roku. Všem pořadatelům a závodníkům ješ-
tě jednou díky za příjemně strávené rybářské 
dopoledne.
Petrův zdar Jeseter Brďo Veselý 

Rybářské závody Zvolská šupina 2011

Za slunného počasí byla letos již po dvacáté vynesena zima z naší obce. 
Zazpívat a projít obcí se přišlo asi 50 lidí, někteří i se svými čtyřno-
hými přáteli. Akci založila společně s turistickým oddílem Dráčata Iva 
Valtrová a Lenka Netopilová. 

Jak Zimě zatopiti aneb konec Mořeny ve Zvoli!
Jest jistě důležité dodržovat tradice, a zahnat zimu tam, kam patří, když 
její čas se naplnil. A proto dne dubna desátého, léta páně 2011, v půvab-
ném dopoledni jsme se sešli, v počtu uspokojivě hojném, náležitě natěšeni 

na nadcházející rituál. 
Vedení průvodu ener-
gicky ujala se místní 
vědma proslulá, všem 
dobře známá Lenka 
Netopilová. Právě ona, 
brzy po desáté hodině 
dopolední, přítomné-
mu davu předmět ur-
čený k letošní exekuci 
představila. Však vel-
mi záhy ukázalo se, že 
letos budou upáleny 
dokonce Mořeny dvě! 
Vážená slečna Klárka 
Vodičková totiž neváha-
la, a do průvodu přines-
la podomácky zrobe-
nou a velmi povedenou 

miniaturní autorskou 
vizi figurativního ztvár-
nění pohanské bohyně 
smrti. Po veskrze po-
chvalném zamručení 
sroceného publika již 
nebylo jediného dů-
vodu, proč počátek 
slavnostního průvo-
du odkládat. Zástupu 
pištců z řad dospělých 
i dětských, s fortelem 
Krysaře hammelnské-
ho se tedy pan Čestmír Preclík ujal, a rukou zdatnou svou mu coby velitel 
sekce nástrojů strunných slavný muzikus pan Petr Prokop brilantně sekun-
doval. I vydal se dav na slavnostní pouť, hudbou i zpěvem vyprovodit zimu. 
Zastávek na cestě dlouhé bylo dosti. Obyvatelé stavení, která jsme navštívili, 
vyslechli s radostí produkci naši, a za odměnu obě Mořeny pestrobarevný-
mi pentlemi ozdobili. Těsně před pravým polednem pak dosáhli jsme cíle 
svého. Naposled dítka Mořenám hlásky svými spanilými písně zapěla, aby 
potom obě loutky za radostného výskotu byly obnaženy, topeny a nakonec 
upáleny ve jménu nadcházejícího jara. Stalo se tak, jak má být. Snowboardy, 
sáně, lyže, brusle, boby jsou snad nadobro již uskladněny a duše zemřelých 
sněhuláků a Mořen už spolu tančí arktické pasodoble za polárním kruhem. 
A já, coby zvolský novic mám za sebou další z iniciačních zážitků. Bylo to 
krásné, děkuji. Mořeny pryč a za dveřmi…čarodějnice!

Ve Zvoli, 20. 4. 2011, Mgr. Petr KlariN Klár 

Upálení Moreny

Přehledný kalendář akcí
Den dětí 4. 6. 2011 - Náves

Pingpong dospělých 13. 6. 2011

Školní akademie 29. 6. 2011 - ZŠ Zvole

Zájezd Květy 2011 14. 7. 2011 Lysá nad Labem

Zvolská pouť 9.–10. 7. 2011

20 let dráčat 17. 9. 2011 Pod MŠ

Pozvánky na jednotlivé akce najde ve vývěskách, 
na webových stránkách www.zvole.info.

Foto Jan Stoklasa, další foto z akcí www.zvole.info.
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Zprávy Ze školy Zprávy Ze školy

Každý rok předvádějí děti při různých příležitostech, co dokáží. Velikonoce jsou jednou z nich. 
Opět se celé přízemí školy zaplnilo vajíčky, beránky, věnci, květinami a dalšími symboly jara. 
Pokaždé stojím v údivu nad všemi těmi výrobky a nestačím žasnout. Je neuvěřitelné, že to vy-
tvořily dětské ruce. Kdo se přišel podívat, dá mi za pravdu. Kdo ne, může se pokochat alespoň 
několika fotografiemi.

Lucie Strejcová

Velikonoční výstava

Celá 5.B vedená panem učitelem Budíčkem se 
velmi těšila a nemohla se dočkat až poběží. Dále 
také běželi žáci z Vraného a ze Zvole.Největší úspě-
chy měli Kristýna Andělová a Šárka Zelenková 
a Štěpán Vacek. Trať vedla kolem většího rybní-
ka a zasahovala menší částí do zvolských zákoutí. 
Většina kontrol byla viditelná na první pohled, ale 
na některé kontroly jsme museli vynaložit velké úsi-
lí, abychom je našli. Například kontrola č. 54 byla 
skoro neviditelná a někomu připadalo, že je na 
mapě, kterou jsme dostali, špatně zakreslená. Kdo 
chtěl, mohl běžel elitu – těžší soutěž, kterou běželi 
žáci z oddílu, a my jsme dostali příležitost běžet ji 
také. Příležitost dostali tři z nás a mohli si vybrat 
dalšího do dvojice. Všem se běh líbil, svítilo slunce 
a i když byl někdo pozadu, vůbec nám to nevadilo.

Jan Hanousek

Byli jsme na orientačním běhu ve Zvoli.

V úterý 12.4. 2011 jsme jeli na turnaj ve vybíjené do Davle. Měli jsme krásné 
modrobílé dresy s nápisem ZŠ ZVOLE.Hráli jsme mnoho zápasů se silný-
mi a také slabšími družstvy. Nakonec jsme se probojovali až do semifinále, 
což byl úspěchoproti minulému roku. Do školy jsme se vrátili s diplomem 
za 5. místo.
O dva dny později jsme jely na dívčí turnaj do Průhonic.Poprvé jsme v ně-
čem porazily družstvo Černošic, tak jsme se radovaly. Porazily jsme všechna 
družstva, se kterými jsme zatím hrály a dostaly jsme se do finále. Bojovaly 
jsme s Rudnou o 1. místo, ale když přišla na řadu „náhlá smrt“, tak jsme 
skončily na 2. místě. Do školy jsme přivezly pohár, ale některé ho nechtěly 
ani vidět, protože jim to prý připomínalo 1. místo. Škola byla pyšná na dívčí 
výkon a vystavila si pohár na čestné místo do ředitelny.

Anna Oliva, 10 let

Přebor školy v plavání
V úterý 22. března vyjelo 42 dětí na první přebor školy v plavání. Jely děti 
z 2.–5. třídy. Závody se konaly na plaveckém stadionu na Barrandově. 
Byly čtyři kategorie – mladší žáci, mladší žákyně (2.–3. třída), starší žáci 
a starší žákyně (4.–5. třída). Menší děti plavaly 25 metrů a starší 50 met-
rů. Po povelu musel každý zahájit závod skokem do vody. Někteří zvládli 
i parádní šipku. Když závodily mladší děti, starší mohly jít na tobogán 
nebo do bazénků s divokou řekou.
V mladší kategorii byl nejúspěšnější Vojtěch Března s Aničkou 
Šilhánkovou. V obou kategoriích starších dětí o výsledném pořadí roz-
hodovaly vteřiny. Nakonec si pro vítězství nejrychleji sáhla Anežka 
Krausová a Jakub Červenka. Anežka se se svým nejlepším časem stala 
přeborníkem školy a získala vítězný pohár.

Jakub Červenka a spol.

Velikonoční turnaj v pingpongu
V sobotu 12. března 2011 se uskutečnil ve zvolské škole v pořadí již třetí 
otevřený turnaj pořádaný oddílem stolního tenisu. Turnaj byl rozdělen 
na soutěž starších a mladších žáků, soutěž dvouher. Následoval turnaj 
registrovaných i neregistrovaných hráčů z řad rodičů. Mezi staršími žáky 
vyhrála Nikola Součková,další dvě místa nebyla. Mezi mladšími žáky: 1. 
Martin Němec, 2. Karel Svobodník, 3. Robert Horák. Přičemž Martin 
Němec porazil i Nikolu Součkovou 2:1. Za dospělé:1.Poslušný Jan, 2. 
Otáhal Zbyněk, 3. Němcová Jana. 

Děti dětem
V pondělí 9.5. jsme ve škole hráli Akimovce pohádky Václava Čtvrtka. 
Hráli jsme pět pohádek: Rumcajze, Makovou panenku, Křemílka 
a Vochomůrku, vodníka Volšovečka a Manku. Martin Němec sice není 
druhák, ale hrál nám na klávesy. Hrál velmi krásně. Dokonce i zahájil 
pohádku Křemílek a Vochomůrka. Doufáme, že se to Akimáčkům líbilo. 
Rádi bychom to zažili znova. 

S pozdravem Karolína Mařáková 2.třída

Jarní turnaj pro děti ve stolním tenise 11. 5. 
Turnaje se zúčastnil rekordní počet dětí a to 27. Hrálo se ve čtyřech 
kategoriích. Mladší žáci a žákyně a starší žáci a žákyně. Kategorii star-
ších žáků vyhrál Jakub Karafiát před Martinem Dvořákem a Martinem 
Němcem. Mezi mladšími žáky byl nejlepší Robert Horák před Karlem 
Svobodníkem a Matyášem Davídkem. Kategorii mladších žákyň vy-
hrála Šárka Pražáková před Karolínou Mařákovou a Šárkou Saskovou. 
Mezi staršími žákyněmi byla nejlepší Nikol Michálková před Nelou 
Otáhalovou a Markétou Prokopovou. Všem gratulujeme!!! Děti si od-
nesly medaile, diplomy a samozřejmě obří lízátka od našeho dvorního 
sponzora pana Kreppke.
Pro nás pořadatele to byl neopakovatelný zážitek. Chtěla bych moc 
a moc poděkovat našim trenérům panu Zbyňkovi Otáhalovi a Monice 
Pražákové za trpělivost a podporu ve vedení oddílu. Dále chci poděkovat 
Janě Němcové za pomoc při organizaci turnajů. 

Pozvánka na turnaj dospělých
Současně si oddíl stolního tenisu dovoluje pozvat širokou veřejnost na jarní 
turnaj neregistrovaných ve stolním tenisu, který se koná pro dospělé 13.6. ve 
zvolské tělocvičně. Přijďte se odreagovat a udělat také něco pro své zdraví. 

Michaela Mařáková

Výprava do minulosti
Jeli jsme na Točník luxusním autobusem. Šli jsme šikmý a dlouhý kopec 
nahoru. Když jsme došli nahoru, tak jsme si dali svačinu. Po svačině 
jsme si mohli koupit suvenýry na památku. Potom si pro nás připravili 
krásné představení. Viděli jsme tam, jak se dřív dělal oheň, jaké byly 
dřívější nástroje, ozdoby i zbraně. Potom jsme měli rozchod, abychom 
si všechno prohlédli a vyzkoušeli. Byl to moc hezký výlet.

Napsali Vilém Mařák a Šárka SaskováPrvní řada zleva: Eliška Váchalová, Dominika Holubová, Nikola Michálková, Zuzana Pospíšilová, Anna Oliva
Druhá řada zleva: Barbora Vodičková, Natálie Pořízková, Veronika Bečková, Kamila Součková, Anežka Krausová - kapitánka

PREVENTAN CUP – turnaj žáků a žákyň ve vybíjené
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hrob Československá noc kostelů

A je tu zase nová, ohrobecká, divadelní sezo-
na. Jaro přišlo rychle a před naším spolkem 
najednou stálo rozhodnutí, co budeme letos 
hrát. Měl jsem v zásobě čtyři víceméně nachys-
tané scénáře a vlastně se jednalo o to, jak kdo 

„přezimoval“ a kdo tedy bude mít chuť se opět 
šprtat text a chodit na zkoušky. Bohužel - čas je 
naším nepřítelem, a tak je každý rok problém 
skloubit divadlo s rodinným a hlavně pracov-
ním vytížením.
Letos jsem si ale řekl, že počkám s definitivním 
rozhodnutím až po ,,Masopustu“. Každoročně 
vymýšlíme nějakou jednoaktovou scénku 
a chtěl jsem i letos, aby si to herci pořádně uži-
li. Ono totiž to naše herectví je hlavně zábava 
a relax po všech těch životních a pracovních 
strastech. Proto se ani moc nehrneme hrát 
mnoho představení a ani nemáme ambice na 
festivalová soutěžení. Jsme ochotníci, ale k to-
muto nejsme ochotni. Pro nás jsou (jak tvrdí 
naše drahé polovičky) nejdůležitější zkoušky. 
Vlastní představení, ale bereme smrtelně vážně. 
Každý se samozřejmě chce vytáhnout a podat 
co nejlepší výkon. 
Vše musí být nachystáno dokonale. Za ty roky, 
co divadlo hrajeme, jsme laťku našeho vystou-
pení nastavili hodně vysoko. Nesmí tedy chybět 
scénická hudba, světelné i pyrotechnické efekty, 

perfektní dekorace a rekvizity. Nezapomínáme 
ani na zázemí pro diváky. Je nachystáno ob-
čerstvení, TOIky. Již dávno není naše divadel-
ní představení jen o tom divadle, ale je to již 
tradičně příležitost pro setkání s dávnými zná-
mými, které člověk viděl naposled….. no přece 
loni na divadle.
Hráli jsme několik let hry od „Cimrmanů“. 
Mohli jste od nás vidět hry: Záskok, Dlouhý 
Široký a Krátkozraký, Švestku, Dobytí severní-
ho pólu a naposledy Akt. Udělali jsme jen jednu 
výjimku.Byloto roku 2006 a pak loni, kdy jsme 
nastudovali „Tajemství hradu v Karpatech“ od 
Jiřího Brdečky. Určitě se nechci Cimrmana 
vzdát a i letos jsem měl jednu hru nachysta-
nou, ale jak jsem již řekl, je to i o tom, kdo je 
ochoten hrát. Na tom jsem tedy letos to roz-
hodnutí postavil. Prostě jsem oslovil všechny 
herce a herečky, pak sečetl počet, srovnal s po-
čtem postav jednotlivých her a bylo rozhodnu-
to. Volba padla na hru z těch čtyř nejtěžší, a to 
na „Adéla ještě nevečeřela“. Opět od oblíbe-
ného autora Jiřího Brdečky. Scénář (upravený 
podle filmové předlohy) jsem ale musel ještě 
třikrát přepisovat, aby vše mělo hlavu a patu. 
Nejvíc zabrat mi dalo obsazení ženských rolí, 
neboť loni hrály herečky dvě a letos potřebu-
jeme tři. Musel jsem hodně přemlouvat, ale 

nakonec jsem vybral ty nejlepší. Dámy nezkla-
maly. Když jsem jim předal scénář, tak je ani 
tak nezajímalo, jak těžké budou jejich role, ale 
co si vezmou na sebe. Také pánských rolí je 
dost, a tak jsem musel některé postavy vyma-
zat a jejich repliky dát do úst jiné figuře. Těm, 
kteří nemají z pracovních (či jiných) důvodů 
čas na docházení na zkoušky, ale hrát chtějí, 
jsem nabídl roli bez textu. Ale vše již jede na 
plné obrátky, vyrábí a shání se rekvizity, nahrá-
vá se scénická hudba, zajišťují se světla, zvuk 
a hlavně scéna.
Takže se moji milí spoluobčané těšte a držte 
nám palce, ať to dobře dopadne. Přijďte se po-
bavit, přijďte se setkat s přáteli, přijďte si od-
počinout a chviličku se zastavit v tom našem 
uspěchaném světě. Přijďte 17. června večer do 
Ohrobce a opět uvidíte, co jste ještě neviděli.

 Autor: Jaroslav Strejc

Herecký roj ohrobeckých buditelů

Červen je měsícem myslivosti a ochrany přírody. 
Přestože si mnozí myslí, že myslivost je jen lov, 
opak je pravdou, protože lov je jen zlomkem čin-
nosti myslivce. Podle zákona je myslivostí činnost 
spočívající v zajištění chovu volně žijící zvěře, 
její ochrany, případně záchrany v době nouze 
a teprve v poslední řadě stojí lov jako prostře-
dek k regulaci početních stavů zvěře, kdy uži-
vatel honitby je ze zákona povinen udržovat 
chov zvěře v rozmezí mezi tzv. minimálním 
a normovaným stavem zvěře. Tento stav určuje 
státní orgán správy myslivosti.
Myslivci jsou dnes pod dvojím tlakem. Na 
jedné straně stojí část laické veřejnosti a ně-
kterých ochránců přírody, kterým se nelíbí 
lov z podstaty. Na druhé straně stojí vlastníci, 
případně uživatelé pozemků, zejména polních, 
kteří poukazují na škody způsobené zvěří a tla-
čí na co největší odlov. Myslivci mají ze zákona 
povinnost provádět lov podle uvedených zásad, 
v případě, že dopustí překročení normovaných 
stavů zvěře, jsou povinni hradit přemnoženou 
zvěří způsobené škody, zejména na polních plo-
dinách. Myslivci se musí pohybovat v mezích 
zákona a respektovat zejména oprávněné zá-
jmy vlastníků a uživatelů pozemků a zvěř lovit. 

Loví se samozřejmě přednostně zvěř slabá, 
nemocná, případně přestárlá, v mezních pří-
padech nadbytečná mláďata, která by neměla 
šanci přežít zimu. V poslední době se jedná ze-
jména o lov zvýšeného počtu divokých prasat, 
která působí škody zemědělcům. Jestliže tento 
lov znemožní např. jezdci na koních nebo ma-
jitelé psů, nezbude, než společně se zemědělci 
vymáhat zvýšené škody na plodinách po nich.
Pokud jde o vztah myslivců a nemyslivecké ve-
řejnosti, vyskytuje se v praxi celá řada situací. 
Většina spoluobčanů existenci myslivců chápe, 
část uznává i jejich potřebnost. Na druhé stra-
ně zde reálně existují lidé, kteří v myslivosti vidí 
přežitek, odsuzují lov, někteří neuznávají ani 
péči o zvěř. Na tento názor mají nárok, avšak 
nemají právo bránit myslivcům v zákonném 
výkonu práva myslivosti. Třetí skupinu tvoří 
návštěvníci přírody, zejména lesa, kteří realizu-
jí jiné koníčky, ať už jde o turistiku, procház-
ky se psy, jízdu na kole, fotografování a další. 
Zde občas dochází k různým kolizím, zejména 
v oblasti venčení psů, případně jízdě na koni. 
Poslední skupinou jsou jedinci, kteří nerespek-
tují nic a je jedno, jestli jde o oblast myslivosti, 
obecního majetku, turistiky, provozu vozidel. 

Proti nim budou v honitbě myslivci, zejména 
myslivecká stráž, ve spolupráci s dalšími orgá-
ny, a věříme, že i společně s dalšími občany, 
rázně zasahovat i v zájmu ostatních slušných 
spoluobčanů.
Na území Obce Dolní Břežany, Obce Ohrobec 
a části katastru Obce Zvole působí Myslivecké 
sdružení Dolní Břežany. Máme zájem na klidné 
koexistenci se všemi spoluobčany, je však třeba, 
aby se všichni chovali v souladu s příslušnými 
právními předpisy. Myslivci mají povinnost na 
dodržování těchto předpisů dohlížet a případ-
né přestupky oznamovat nebo řešit ve vlastní 
kompetenci. Podle zákona č. 449/2001 Sb. je 
povinen každý, kdo vstupuje do přírody, počí-
nat si tak, aby nedocházelo k ohrožování nebo 
zraňování zvěře a k poškozování jejích život-
ních podmínek. Podle tohoto zákona případně 
podle obecních vyhlášek, je zakázáno v honit-
bě volné pobíhání zvířat, včetně psů. Omezení 
platí i pro jízdu na koních a na kolech, zejména 
podle zákona o lesích.V části honitby se rozklá-
dá přírodní rezervace, kde platí další, přísnější 
omezení, mj. zákaz vstupu do lesa mimo zna-
čené cesty.“ Pokračování na straně 9.

Červen – měsíc myslivosti a ochrany přírody

Kostel spojený se jménem sv. Markéty je ve Zvoli od nepaměti. Je zřej-
mé, že v dobách osídlování dnešní Zvole ve 13. století, si nově příchozí 
osadníci nedovedli svůj život představit bez duchovního zázemí, tedy 
kostela. Již tehdy byl kostel pravděpodobně zasvěcen sv. Markétě mu-
čednici, což nebylo zcela obvyklé. Po sečtení všech kostelů v Pražské 
arcidiecézizasvěcených této světici, vychází číslo šest, z toho dva kostely 
jsou na území hlavního města Prahy. O původu kostela, který předcházel 
stavbě novogotického chrámu z konce 19. století, toho mnoho nevíme. 
Snad byl postaven v gotickém slohu, malý, dřevěný, později kamenný, 
v 19. století již značně zchátralý, původně stával v prostoru dnešního 
pomníčku padlým zvolským občanům z I. světové války. Jeho jediná 
dochovaná podoba je zobrazena ve Vranské farní kronice.
Proč byl ve Zvoli postaven dnešní novogotický kostel sv. Markéty právě pro-
slulým architektem Josefem Mockerem, zatím také nevíme. Podařilo se ale 
získat kontakt na dvě dosud žijící pravnučky Josefa Mockera, které by snad 
mohly vnést do „případu“ zvolského kostela jasno. Uvidíme.Připomeňme 
jen, že J. Mocker je známým architektem 19. století, který se podílel na pře-
stavbách různých významných staveb v Čechách. Z těch nejznámějších lze 
uvést hrad Karlštejn, baziliku sv. Petra a Pavla na Vyšehradě, dostavbu kated-
rály sv. Víta. Josef Mocker dostavěl kostel sv. Markéty ve Zvoli v roce 1894 
(tedy 5 let před svou smrtí), kdy byl 20. září slavnostně posvěcen pražským 
arcibiskupem Františkem kardinálem Schönbornem. 
Jak uvádí latinský nápis v presbytáři kostela a zápis z Vranské farní kro-
niky, šlo tehdy o velmi významnou událost, na které se sešlo mnoho oby-
vatel Zvole a přilehlého okolí, včetně významných hostů a církevních 
představitelů, i již zmiňovaného architekta Mockera.Buďme tedy rádi, 
že Zvole získala architektonicky významnou a dominantní památku, kte-
rá si jistě zaslouží pozornostkaždého návštěvníka a obyvatele naší obce.
Kostel sv. Markéty se od padesátých let minulého století netěšil velké 
přízni a několik let byl zcela uzavřený. Konaly se zde pouze každoroč-
ní poutní bohoslužby. Mnozí pamětníci jistě vzpomenou na vranského 
faráře P. Karla Bobu, který do Zvole pravidelně dojížděl. Byl oblíbený 
pro svou veselou povahu a ochotu pomoci každému. Snad právě proto 
se znelíbil tehdejším mocným, kteří ho na krátký čas odeslali do inter-
nace a následně mu odebrali státní souhlas k výkonu duchovní služby. 
P. Karel Boba svůj život dožil v Hostivici jako výpomocný duchovní a je 
zde také pohřben. Poté kostel sv. Markéty přecházel pod různé okolní 
farnosti, podle toho, jak docházelo k administrativnímu dělení arcidi-
ecéze. V současnosti patří jako filiální kostel do Římskokatolické far-
nosti sv. Jakuba Staršího v Praze – Zbraslavi, kterou spravuje farář Petr 
Koutecký.
 Náboženský život v obci pomalu a jistě uvadal a vše nasvědčovalo tomu, 
že kostel zůstane definitivně uzavřený. Vzpomínám si na okamžiky, kdy 
jsme vybírali se svou rodinou místo, kde bychom chtěli žít a právě domi-
nantní kostel uprostřed obce nás utvrdil ve výběru toho pravého bydlení. 

Se stejným zážitkem jsem se setkal i u jiných, kteří si vybrali život ve 
Zvoli právě díky rybníkům a kostelu. Nelze opomenout takéurčité svět-
lé okamžiky kostela ve Zvoli, kdy skutečně sloužil, a to našim dětem. 
Základní škola zde každoročně pořádala svá kulturní vystoupení, kon-
certy dětí a zejména oblíbené vánoční besídky.
Na svátek sv. Markéty v létě roku 2009 se kostel po dlouhé době otevírá 
pro potřeby místního farního společenství. Farnost je zpočátku křehká, 
nestabilní, každý „výpadek“ byť jen několika návštěvníků bohoslužeb 
je ihned poznat. Po čase se ale okruh věřících stabilizuje a čítá několik 
desítek. A složení farnosti je vskutku rozmanité a zahrnuje snad všechny 
vrstvy společnosti. Od dětí až po seniory. Zvolská farnost úzce spolupra-
cuje s obcí a také místní školou. Díky pochopení vedení Základní školy 
a rodičů se v loňském roce podařilo otevřít zájmový kroužek křesťanské 
výchovy, který navštěvuje okolo dvaceti dětí. Po dlouhé době se také za-
číná s opravami kostela. V roce 2009 došlo k výměně vitrážových oken 
včetně ochranných sítí, letošní rok je ve znamení oprav vstupních dve-
ří a rekonstrukce elektroinstalace. Pokud vše půjde podle plánu, bude 
kostel v příštím roce i vymalovaný. A při čtení tohoto vydání Zvolských 
listů, bude za námi i největší kulturní událost místní farnosti, a to pre-
miérová československá Noc kostelů. Je potěšitelné, že do projektu Noci 
kostelů ve Zvoli se s velkou iniciativou zapojila i kulturní komise obce 
i řada dobrovolníků a sympatizantů, kteří svou pomocí či radou přispěli 
k uskutečnění celé akce. 
Je asi předčasné dělat závěry o tom, jakým směrem se vydá farní spo-
lečenství ve Zvoli, zda vydrží, či se rozmělní do malých skupin okol-
ních farností. Zcela jistě je ale připraveno být na blízku všem lidem bez 
rozdílu.

Za zvolskou farnostVladimír Hudousek

Kostel sv. Markéty ve Zvoli – historie a současností

Pokračování ze strany 8
Je logické, že všichni nemohou znát všechny zákonné zásady ochrany 
zvěře a případná nebezpečí. Není naším zájmem volně pobíhající psy 
likvidovat, ale spíše vysvětlovat hrozící nebezpečí pro zvěř. Nebezpečí 
totiž hrozí jednak zvěři, která např. v zimě, je-li prohnána psem, zalehne, 
dostane zápal plic a téměř vždy uhyne. V loňském roce bylo psy strženo 
a uštváno 12 srn, 5 srnčat, 1 muflon, 3 muflonky a 3 muflončata. Došlo 
i k napadení srny na kraji obce, kdy na dva útočící německé ovčáky vo-
lali lidé policii. Nebezpečí však hrozí i psům, neboť se zde vyskytla pra-
šivina lišek, která je při jakémkoli kontaktu nejen s nemocnou liškou, ale 
i její krví nebo slinou, přenosná na psa a je neléčitelná. Další nebezpečí 

pro psy představují bachyně vodící selata, kdy bachyně při přiblížení psa 
zaútočí a pejska při obraně selat zlikviduje.
Realizujme tedy všichni ve vzájemné toleranci své koníčky, pojďme 
společně přírodu chránit a chovat se v ní tak, aby zvěř měla klid, aby 
nebyly ničeny porosty, vzácné rostliny, které se zde také vyskytují, 
a aby se nám zde v hezkém prostředí dobře žilo. Za myslivce můžeme 
slíbit, že budeme o zlepšování životních podmínek pro zvěř dále pečo-
vat a ve spolupráci s vlastníky a uživateli pozemků, případně s ochra-
náři přírody se budeme snažit o další zlepšování životního prostředí 
pro nás všechny.

Myslivecké sdružení Dolní Břežany

foto Kostel sv. Markéty ve Zvoli před r. 1892 
(kresba z Vranské farní kroniky)
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Informatika ve fotbalu pokročila. Svazové orgány vyvěšují na webových stránkách nejen výsledky a tabulky, ale i los soutěží a osobní statistiky hráčů. 
Na očích jsou nejvíc čísla o vstřelených gólech a udělených žlutých a červených kartách. Nás zajímala statistika střelecká.

text : Vladimír Zápotocký, fota : Vladimír Brada

Tři nadprůměrní

Program akcí zahrádkářů:
6. dubna jsme navštívili výstavu „Zahrada Čech“ v Litoměřicích
14. května jsme v klubovně zahrádkářů měli členskou schůzi, na které 
jsme se radili o problémech našich zahrad. Odborné přednášky si při-
pravili Ing. Sajdl a Ing. Macek
22. května jsme uspořádali zájezd na zámek Štiřín, kde byla odborná 
přednáška Dr. Větvičky s procházkou po zámeckém parku a také pro-
hlídka zámku a přilehlých budov
14. července zamíříme do Lysé nad Labem na výstavu „Květy 2011“, kde 
si zájemci mohou nakoupit to, co potřebují do své zahrádky a pokochat 
se nádhernými květy.
Plakáty na další naše akce budou včas vyvěšeny.

Zapsala: Věra Vyskočilová, Jednatelka ČSZ Zvole

V květnu je na zahrádce nejvíce práce
Dovoluji si vám napsat výběr základních prací pro zeleninovou, okras-
nou a ovocnou zahradu.

Zeleninová zahrada: 
Rajčata, papriky, okurky – spolehlivý termín na jejich sázení je po zmrz-
lých. Sadba aromatických rostlin– majoránka, oregano, levandule, kopr. 
Zvýšenou pozornost věnuji jahodníku: je nutné ošetření proti květopasu 
jahodníkovému (přípravky DecisMega, Karate Zeon 5) a proti plísni 

šedé (Teldor 500 SC s velmi krátkou ochrannou lhůtou). Vyséváme 
k postupné sklizni karotku, košťáloviny nebo třeba i fazole. Na záhony 
sesazujeme předpěstovanou sadbu poloraných kedlubnů, květáků, hláv-
kového zelí nebo letní kapustu.

Okrasná zahrada:
Můžeme ještě vysazovat dřeviny s balem a stále je vydatně zaléváme (ze-
jména při delším období sucha), lze aplikovat i mulčování. Zastřihneme 
živé ploty. Růže podle potřeby ošetříme proti černé skvrnitosti, padlí 
a mšicím. Vyséváme dvouletky a letničky, vysazujeme hlízy jiřinek, me-
číků, lilií, tygřic aj. Svážeme trsy pivoněk, aby se jejich stonky s těžkými 
květy nerozklesly. Odkvetlé květy odstřihneme, aby se tvorbou semen 
nevysilovaly.

Ovocná zahrada:
Na všech větvičkách (1–3 leté výhonky) horních pater ovocných stromů 
nacházíme po loňském krupobití rozsáhlá poškození. Tyto poškozené vět-
vičky je nutno co nejdříve vystříhat, protože stromy musí věnovat obrov-
ské množství obranných látek na zacelení ran. Z dalších prací doporučuji 
roubování za kůru. Dále doporučuji opatrně chemii proti škůdcům: pilat-
kám, obalečům, vrtuli třešňové, mšicím a chorobám: strupovitost a padlí.
Ať se vám práce na zahrádkách daří a dělá jen radost.

Ing. Zdeněk Macek

Z činnosti Svazu zahrádkářů Zvole
V letošním roce mají zahrádkáři hodně práce a starostí na svých zahrádkách. V loňském roce nás postihla menší přírodní katastrofa v podobě kru-
pobití. Způsobila škody nejen na nemovitostech, ale i na zahradách. Nyní na jaře shledáváme následky: uschlé stromy, zejména peckoviny, keře, 
proschlé jabloně. A to vše je třeba prořezat, vykopat a zasadit nové. Je to asi největší pohroma od roku 1929, kdy krutá zima zlikvidovala ovocné 
stromy (kmeny mrazem popraskaly).

Základní organizace Českého svazu včelařů ve Zvoli slučuje včelaře 
z okolních obcí, Ohrobce, Vraného nad Vltavou, Oleška a Březové. Má 
celkem 21 členů, kteří v současné době chovají 160 včelstev.
Je tomu více jak 10 let, kdy chov včel byl ztížen tím, že od východu 
se rozšířil do naší republiky roztoč Varoa, který způsobil úhyn včelstev. 
Proto ÚV ČSV a veterinární služba republiky vyhlásily povinné léčení 
včelstev, tj. hubení roztoče Varoa.
Největší úhyn včelstev v republice i v naší ZO byl v roce 2008, kdy ně-
kterým včelařům uhynula všechna včelstva. Někteří z nich ukončili chov 
včel. Ti, kterým alespoň některá včelstva přežila, se rozhodli doplnit stav 
včelstev do původního počtu. Nové doplňování si vyžádalo nemalé úsilí 
včelařů, ale i velké finanční výlohy. V této obtížné době včelaře ZO fi-
nančně podpořily Obecní úřady Zvole, Ohrobec, Březová-Oleško, Vrané 
a zahrádkáři Březová. Všem těmto dárcům ještě touto cestou vřelé díky.
Boj proti Varoaze se provádí chemickými přípravky Varidolem, 
Gabonovými pásky, Formidolem a Mavrikem. Způsob, termíny a množ-
ství chemických látek určuje veterinární služba s ohledem na možnou 
rezistenci roztoče Varoa.
K chovu včel je potřeba hodně znalostí. Ty včelaři získávají z literatury, 
časopisu Včelařství, přednášek pořádaných ÚO ČSV na schůzkách ZO, 

kde si včelaři navzájem vyměňují zkušenosti z chovu svých včel. Dále 
pak z exkurzí pořádaných okresní organizací ČSV. Členové naší organi-
zace se zúčastnili zájezdu (exkurze) na Moravu dne 12.6.2010. Exkurze 
byla u velkochovatele včel v Bruntálu. Přednášku a ukázku technické-
ho zařízení provedl a předvedl sám majitel firmy přítel Kolomý. Zájezd 
pokračoval návštěvou lázní Karlova Studánka. Při zpáteční cestě bylo 
navštíveno Včelařské muzeum v Rosicích u Brna. Jeho expozice ukazují 
historii chovu včel v Čechách i na Moravě. Jak časem docházelo ke vče-
lařskému zdokonalování, až po dnešní dobu.

informace poskytl Miroslav Jalovecký

O našich včelařích

Mnohý si myslel, že sčítání lidu, domů a bytů je něco jako volby. Nastane 
den „D“ a hodina „H“ - a je po všem. Jenže, omyl. Ještě řadu měsíců 
bude trvat, než to všechno sečtou, vytřídí a vyhodnotí. Bylo kolem toho 
hodně humbuku – u nás je teď u všeho – a taky zbytečných starostí. Již 
zmizela doba, kdy se „někdo“ potřeboval dozvědět, kolik máte doma 
praček a ledniček. O tom už to dneska opravdu není. Nejvíc si v tom 
mumraji „mákly“ poštovní doručovatelky v roli sčítacích komisařů. Nad 
nimi vládla kontrola kvality České pošty a na vybraných pracovištích 
(u naší obce to bylo v Jílovém) i kontrola kvality Českého statistického 
úřadu. Kolem dvou tisíc formulářů prozradilo statistikům určitě všech-
no, nač potřebovali odpověď. Měli k dispozici nejen to, co lidi odevzdali 
na poštách, potom je to díl odevzdaný ve velkých obálkách do schránek 
s adresou P.O. BOX a nakonec ještě internetovou cestou. Jen tyto tři 
existovaly. Lidem se to někdy nepozdávalo. Patřili jste mezi ně?
Máte výhrady? A kdo ne? Pošta pracuje jinak, než elektrikáři, plynaři, 
anebo vodaři. A tak se klidně míjíte s poštovním komisařem a tak se 
vydáte na poštu. Tam jsou různě ochotní, různě znalí a (bohužel) různě 
formuláři vybavení. Nadáváme...ale vzpomeňte si na reálný socializmus. 
Pokud jste se chtěli vyhnout sčítání, pomalu abyste vstoupili do ilegality. 
Teď se marně domáháte sečtení! To jsou změny! 
Co to všechno „koštovalo“? Bratru dvě a půl miliardy. Bylo to potřeba? 
Bylo. Někde ve světe mají takovou akci zakotvenu i v ústavě. Tentokrát 
ty výsledky (jen velká čísla = součty) budeme posílat i „do Evropy“, 
kvůli „bruselským penězům“, kterými si i nadále chceme „přilepšovat“. 
Vzpínat se? Je tu sankce ze zákona i deset tisíc. To se týká i těch, co zá-
měrně špatně vyplnili (někteří psali skutečně pitomosti, ale o tom dál). 

Když se podíváme na první bilance (internet jen 23%) odeslaných věcí, 
tak těch, co odmítli sčítací kolonky vyplňovat jsou jen tisíce (asi 16 tisíc). 
Co může nastat? Statistický úřad pošle o tom, kdo záměrně znehodno-
coval, anebo se vyhýbal převzetí, Obecnímu úřadu sdělení o takovém 
počínání. Úřad svého občana vyzve ke správnímu řízení a v něm roz-
hodne o případném pokutování. To není veselý konec, ale snad k němu 
nedojde, i když i ve Zvoli by mohlo...
Něco pro zasmání? Snad chyby, k nimž nejčastěji docházelo. Ta nej-
větší? Mužové vyplňovali kolonku kolikrát rodili, byť v té kolonce byla 
nápověda „vyplňují ženy starší 15 let“. Rekordmanem byl jeden akade-
mický sochař z Měchenic, ten prý rodil šest dětí. Byli i čtyřnásobní „ro-
dilové“. Veselá byla i kolonka národnosti. Někdo napsal „sparťanská“, 
jiný třeba „neznámá“ a taky třeba „indiánská“. Úplnou džungli před-
stavoval bytový formulář. Pokud nebyl nejstarší muž základní postavou 
s křížkovým označením, pletli se lidé tak, že samotní byli sobě bratrem, 
zeťem i jiným příbuzným. 
Všeobecné informace? Jsme v zóně ideální na vykrádání chat. Ze dvou 
stovek byla v tomto termínu obydlena pouze jediná. Jsme v zóně kdy 
každý čtvrtý dům je obydlen jen v polovině roku (v zimě Praha, v létě 
venkov). A příští sčítání? To už bude všechno jen po internetu. Na co bu-
deme nadávat, když to bude tak říkajíc úplně anonymní? Zase na něco... 
na to vemte jed...ale, stojí to vůbec za rozčilování?

Vladimír Zápotocký
P.S.: P.T. Čtenářům můžeme s jistotou sdělit, že skutečné a úplné výsled-
ky březnového sčítání lidu budou oznámeny v měsíci listopadu naprosto 
oficiálně

K čemu všechno to sčítání?

Zahrádkáři Zvole
pořádají ve čtvrtek 14. července 2011 zájezd na výstavu květy 2011 – lysá nad labem

odjezd je plánován v 7:30 hod od budovy základní školy ve Zvoli.

Cena zájezdu 150,- kč. Závazné přihlášky lze vyřídit na tel. 257 760 991 (po 18. hodině), mobil 723 268 426 nebo na adrese Skochovická 153, Zvole

ZDENěK PAšEK
Rozený střelec, vlastně po celou dobu sou-
těže vůbec nejlepší střelec celého regionu. 
Jednoznačná opora. Do Zvole se jezdí s hes-
lem „kdo udrží Paška, udrží Zvoláky“.

PETR GABRIEL
Nedávný internacionál tvoří hnací motor na-
šich barev. Oproti své vrcholové kariéře hraje 
v našem dresu nikoli zadáka, ale útočného hrá-
če. A je to znát i na produktivitě. Po Paškovi je 
to druhý nejlepší střelec.

MILAN PILíK
Jeho stálé místo je v útoku B-mužstva,kde je abso-
lutní střeleckou jistotou. Pakliže ale oblékne dres 
první garnitury, většinou jako střídající hráč, doká-
že „spálit“ i vyložené šance. Přesto je „Pilda“ oblí-
beným hráčem bariér. Ostatně, jako každý střelec. 

Tradiční schůzování naší Základní organizace včelařů. Autor řádků 
Miroslav Jalovecký je na snímku zcela vpravo. 
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Wushu v plné přípravě
 Jak název článku napovídá, kurzy wushu ve Zvoli stále běží a s přícho-
dem jara se i příprava rozrostla o venkovní tréninky. Zájemci o výkon-
nostní přípravu chodí, kromě úterních tréninků konaných ve zvolské 
tělocvičně také na tartanová hřiště v Praze na Libuši. Tzv. A-tým nej-
lepších sedmi členů se rozrostl o dalších pět tvořících tým B. Společně 
trénují neděle dopoledne a středy odpoledne venku. Připravují se na 
květnové Mistrovství republiky. Nejen oficiální soutěž je pro tyto členy 
výzvou, ale stejně tak i letní soustředění pořádané společně se studenty 
čínské mistryně ZhaiHua, kde je na takovýchto akcích přátelská rivalita 
a každý chce před ostatními předvést, co natrénoval.
Na kurzech v tělocvičně během tréninků probíhají zkoušky na stupeň 
označující výkonnost každého jednotlivce. Jde o komplexní přípravu, 
která nezahrnuje pouze techniky wushu, ale měla by být plnohodnot-
ným rozvojem všech stránek sportovce. Pouze jedna z částí je zamě-
řena na wushu, ostatní např. na fyzickou připravenost, gymnastickou 
přípravu, vůli, paměť, teorii týkající se wushu, docházku, účast na sou-
středěních a závěrečnou zkoušku. Závěrečnou zkoušku se dozvídají 
členové oddílu až po splnění všech předešlých částí a spojuje odva-
hu, úctu, připravenost a smysl pro fair play. Po úspěšném absolvování 

všech částí zkoušky každý dostane klubové tričko v barvě daného stup-
ně. Většina dětí bojuje s 1. stupněm, ale věřím, že se mnohým z nich 
podaří ho co nejdříve dokončit. Většina členů A a B týmu již dělá na 
druhémstupeni. Vojta Strejc s Filipem Hankou se připravují na třetí 
stupeň. Tam, jen pro představu, jsou v části na fyzičku testy jako běh 
1500m za 5‘30 s, 100m plavání za 1‘50s, 12 shybů, benchpress svojí 
váhy nebo 15 přednosů ve visu při natažených nohou. 
Rád bych také zmínil celorepublikové závody Juniorské ligy wushu, 
které se konaly začátkem dubna v Kuřimi. Opět se nám podařilo plno 
úspěšných umístění, ale z těch největších bych vyzvedl Vojtu S., kte-
rému se povedl v sestavě náročný skok s dopadem do provazu. Dále 
pak Šimona Řezníka, který se s tyčí umístil na 1. místě ve své kategorii 

i přes slušnou konkurenci. Největším úspěchem každopádně byli noví 
členové našeho závodního týmu, kteří se v kategorii pro začínající zá-
vodníky bez rozdílu věku, umístili skvěle v konkurenci 18ti dalších 
dětí. Tomáš Pour si odvezl diplom za 1. místo, 4. byl nejmladší, teprve 
5ti letý Kuba Kaminský, a na 8.místě Honza Kaminský, který porazil 
dalších 10 dětí i přesto, že se zastavil a ve stresu sestavu na chvilku 
zapomněl. 
Doufám, že se nám podaří podobně uspět i na Mistrovství republi-
ky konaném koncem května v Brně. Dále pak, že díky přípravě dětí 
na stupně se stále bude zvyšovat počet soutěžíchtivých členů oddílu 
a budu moci na soutěže brát další a další..

Za Wushu Zvole Tomáš Veselý

Mistrovství ČR juniorů 2011 v šachu
Od 11. do 19. března se hrálo v Koutech nad Desnou mistrovství ČR 
juniorů. Z listopadového polofinále se do něj dokázal probojovat Vojta 
Straka. Nastupoval v roli hráče, který může jen překvapit. Z 12 hráčů, 
kteří finále juniorů hráli, byl nasazen jako poslední. Jeho ELO 2101 
na vyšší pořadí nestačilo !!! (průměrné ELO turnaje bylo téměř 2250).
Turnaj se hrál jako uzavřený systémem „každý s každým“. Při slavnost-
ním zahájení si hráči vylosovali čísla a tím v podstatě určili rozlosování 
turnaje. Vojta měl snad nejtvrdší start ze všech hráčů. Výborně se s těž-
kými soupeři vyrovnal a uhrál v turnaji 6 bodů s ratingem 2291!!! a se 
skóre 2 výhry - 8 remíz - 1 prohra. V kategorii do 18 let skončil na 2. mís-
tě o půl bodu za Lukášem Vlasákem. Za ním skončil na třetím místě jen 
na pomocné hodnocení Jaroslav Bureš. Celkově skončil Vojta v turnaji 
na skvělém 5. místě. Turnaj suverénně vyhrál IM Jan Krejčí.
Vojta odehrál turnaj plně koncentrován. Zúročil intenzivní tříměsíční 

přípravu na turnaj. 
Medaile z mistrovství 
ČR i skvělé výsledky 
s hráči, kteří dokáží 
vyhrávat i meziná-
rodní turnaje, je pro 
něj zaslouženou od-
měnou. Třešničkou 
na dortu je pak po-
stup na mistrovství 
Evropy, které se hra-
je v září v Bulharsku. 
Gratulujeme Vojtovi 
k jeho dosud životní-
mu výsledku!!! 
Po dalších výborných 
výsledcích má nyní 
Vojta FIDE ELO 2200.

Velikonoční šachový turnaj
V sobotu 16. dubna se uskutečnil v klubovně ŠK Medvědi Zvole 7. roč-
ník našeho velikonočního turnaje. Turnaj byl určen pro dospělé i pro 
děti. V turnaji mladších hrálo celkem 12 dětí. Vyhrál Adam Sklenář (7 
bodů) před Dominikou Holubovou a Maruškou Hánělovou. Turnaj do-
spělých a starších 
dětí hrálo celkem 
12 hráčů. Vyhrál ho 
Vojta Straka (6.5 
bodu) před Ondrou 
Strakou a Martinem 
Jungmannem st. 
V kategorii rodin vy-
hráli Vojta a Ondra 
Strakovi (11,5 bodu). 
Na druhém místě se 
umístili Skenářovi 
(11 bodů) a na tře-
tím Hánělovi (10 
bodů). Na dalších 
místech skončili 
Martin Jungmann 
ml. s Tomášem, 
Dominika a Marek Holubovi, Béďové od Chaloupků, Rober a Ondra 
Máslovi, Martin Jungmann st. s Lenkou a Dmitrij a DaniilMasagutovovi. 
Po vyhlášení výsledků zůstalo v herně pár nadšenců na turnaj v holan-
ďanech. V něm vyhráli Ondrové Straka a Máslo. Na dalších místech 
skončili Martin Jungmann ml. s Tomíkem, Robert Máslo s Martinem 
Jungmannem st. a Béďa Chaloupka st. s DaniilemMasagutovem.

Naše družstva v soutěžích dospělých
Skončily soutěže dospělých. Zvolské Áčko v letošní sezóně zabojovalo 
a obsadilo skvělé druhé místo. Zvolské Béčko obsadilo střed tabulky. 
Bližší informace o dění v oddíle najdete na http://sachy.skzvole.cz/sachy

Autor: Luděk Straka

Oddíl stolního tenisu pořádal jarní turnaje
Zprávu z turnajů najdete na straně 7.
Dne 9. 4. 2011 proběhl turnaj mládeže v ping-pongu ve Vestci i náš oddíl zde měl své zastoupení Vojta Zuza skončil na 5. místě, Berta Horák na 
4. místě. Nikola Součková za starší kategorii byla šestá.

Michaela Mařáková

Poslední březnový víkend roku 2011 byl ve znamení začátku nové sezóny pro 
závodní orientační běžce. Členové našeho oddílu se každoročně účastní jed-
nak závodů středočeské oblasti a jednak závodů Pražského přeboru žactva. 
Závody v rámci středočeské oblasti jsou pořádány o víkendech v různých 
koutech středočeského kraje a v jarní části je jich kolem deseti. Účastnit se 
jich mohou úplně všichni, od těch nejmenších až po dospělé, registrovaní 
i ti, kteří chtějí pouze okusit závodní atmosféru. Závody Pražského přeboru 
žactva jsou pořádány každou středu po dobu sedmi týdnů v květnu a červnu 
v pražských parcích a jsou určeny jen pro školní děti. 
Popřejme tedy do nové sezony všem, kteří se chystají změřit své síly se 
stále rostoucí konkurencí, hodně úspěchů.

Co připravuje oddíl OB pro své členy a nejen pro ně…?
V polovině dubna se šest členů oddílu OB zúčastnilo soustředění středo-
české mládeže, kde se každoročně setkávají mladí závodníci ze všech stře-
dočeských oddílů. Od pátku do neděle se ve středočeské vesničce Žilině 
připravovali pod vedením zkušených trenérů na novou sezónu. V rámci 
soustředění se zúčastnili i dvou závodů středočeské oblasti.
Na začátek května připravuje oddíl OB soustředění členů zvolského od-
dílu OB v nedaleké vesničce u Jílového. Víkendový sportovní tábor bude 
určen i pro ty nejmenší členy oddílu, kteří si chtějí vyzkoušet závodní tratě 
a pobyt v přírodě bez rodičů.
A pokud mluvíme o květnu, je třeba si připomenout i tradiční zvolský spor-
tovní víkend, v jehož rámci připravujeme jarní orientační scorelauf.

Lesní brigáda
2.dubna 2011 se oddíl orientačního běhu opět vydal do zvolského lesa sá-
zet mladé stromky.Obohaceni zkušenostmi z minulého roku jsme se vyba-
veni motykami, rýči, velkou dávkou energie a nadšenísešli na kraji zvolské-
ho lesa. Příděl stromků určených k zasazení nebyl tento rok tak skromný 
jako loni a hlavně terén, který měl být osázen, byl těžko přístupný.Přestože 
sázení malých smrčků ve svahu plném akátových keřů nebyl vůbec snadný 
úkol, zejména pro ty nejmenší, během dopoledne byl již splněn.

Tomáš Hájek

Oddíl orientačního běhu na začátku nové sezóny 

Vojta Straka (první zleva) s medailí a pohárem za 
2. místo v mistrovství ČR juniorů do 18 let

Zprávy Ze Zvolských organiZací www.skZvole.cZ Zprávy Ze Zvolských organiZací www.skZvole.cZ
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Jak jsi se ve Zvoli ocitla a jak dlouho tu bydlíš?
Koncem devadesátých let jsme s mým manže-
lem Karlem Matznerem hledali v Praze větší 
byt. Po čase hledání jsme objevili Zvoli, která 
nás nadchla krásným okolím a pro nás sportov-
ce také možností běžeckých terénů. Byli jsme 
mezi prvními, kteří se do „Šmoulova“ nastěho-
vali. Přestože jsme ze začátku za prací dojíž-
děli dost daleko, zvykli jsme si na venkovský 
život velmi rychle. Postupně jsme se začali za-
jímat o dění v obci a cítili jsme spotřebu se do 
dění v obci zapojit. Zvlášť když se do okolních 
domů začali stěhovat lidé, kteří byli aktivní 
a kteří měli jako my rádi sport. A protože bě-
hání je naším velkým koníčkem, co jiného nás 
mohlo napadnout, než najít vhodný běžecký 
okruh v lesích blízko obce a myšlenka založit 
Zvolský běh byla na světě. Letos v květnu se 
uskutečnil již jeho devátý ročník.Začínali jsme 
spolu s Ivou a Marcelem Pudichovými, přida-
li se Tomáš a Soňa Hájkovi, Katka a Jaromír 
Hánělovi, Dráčata a další. Jako tělocvikářka 
mám radost, když mladí lidé berou sport jako 
součást svého života. Dnes se ve Zvoli se spor-
tovních akcí pořádá více, pro děti i pro dospělé, 
a schází se na nich už početná parta spřízně-
ných duší.
Ve školské, kulturní a sportovní komisi se 
starám o organizování zájezdů do divadla. 
Čtyřikrát za rok vypravujeme ze Zvole auto-
bus, který nás dopraví přímo k divadlu. V kli-
du si můžeme vychutnat divadelní představení 
a pohodlně se zase dostaneme domů. Lístky 
jsou většinou rozebrané během pár dnů. Jsem 
ráda, že se setřely rozdíly mezi „starousedlíky“ 
a „přistěhovalci“ a že se na našich akcích všich-
ni společně setkáváme.

Jak jsi se dostala ke sportování?• 
Moji rodiče sportovali, maminka hrála ping-
pong, tatínek byl atlet. Byli jsme čtyři souro-
zenci, všichni jsme tíhli ke sportu. Tři z nás 
jsou kantoři tělocvikáři. Dělala jsem všechny 
sporty od plavání, lyžování, basketu až po at-
letiku, prostě vždy jsem byla pro všestrannost.

Měla jsem sto chutí spojit sport s povoláním. 
Splnilo se mi to až v mých čtyřiadvaceti letech, 
kdy jsem pracovala na ČSTV a začala dálkově 
studovat na Pedagogické fakultě UK, obor tě-
lesná výchova a zeměpis. Na škole jsem jako 
odborná asistentka zůstala. Kromě výuky jsem 
se zapojila do činnosti TJ Slavia Brandýs, zá-
vodila v atletice a podílela se na vedení oddílů 
atletiky, běžeckého lyžování a turistiky. Práce 
s dětmi a mladými lidmi mě po celá léta těšila 
a baví mě dodnes.Jak ale léta přibývala, začala 
jsem cvičit se seniory a stala se členkou před-
stavenstva Sdružení atletů veteránů Českého 
atletického svazu. Takže mám stále co dělat.

Můžeš nám svou činnost v tomto Sdružení • 
přiblížit?

Jsme občanským sdružením při Českém atle-
tickém svazu. Organizujeme činnost pro atlety 
nad 35 let věku, kterých v celé ČR evidujeme 
na 850. Starám se o hospodaření Sdružení 
a jsem redaktorkou a editorkou našeho zpravo-
daje Veteránská atletika.Karel byl dlouholetým 
předsedou. Kromě zajišťování soutěží v ČR 
přihlašujeme naše závodníky na mistrovství 
Evropy, světa a Světové sportovní hry (olym-
piády veteránů).
Protože si veteráni musí hradit všechno sami, 
hledám při přípravě zájezdů vždy co nejúspor-
nější způsob dopravy a ubytování. Veteránské 
akce se konají po celém světě, a když už na ta-
kovou akci vyrazíme, chceme poznat také zemi 
i kulturu, kde se akce koná. V současnosti s po-
mocí internetu je to mnohem jednodušší než 
v našich začátcích. První výjezdy jsme organi-
zovali začátkem devadesátých let a bylo to hod-
ně náročné. Měli jsme málo peněz, ale nechtěli 
jsme, abychom byli jako „chudí příbuzní“. 
Nyní pořádáme ročně 3 až 4 zájezdy. Místa 
se neopakují, proto se neustále seznamujeme 
s novým prostředím a poznáváme nové lidi. 
O našich cestách jsme pořádali ve Zvoli bese-
dy – o Číně, o Austrálii, o Jižní Americe aj.

Jak vypadá tvůj denní režim?• 
To záleží na období, ale nevstávám brzy. 
Většinou po sedmé hodině. Ráno cvičím ob-
vykle sestavu 5 Tibeťanů doplněnou o další 
cviky, abych se protáhla a zachovala si kloubní 
pohyblivost. Dopoledne sedávám u počítače 
a věnuji se práci pro atlety veterány. Připravuji 
výpravy na různé atletické soutěže – mistrov-
ství Evropy, světa apod.
Odpoledne se chodíme proběhnout do okol-
ních lesů. V zimě preferujeme běh na lyžích 
a často vyrážíme do hor na běžky. Musím 

připomenout, že nás ale stále baví „starosti“ 
o zahrádku, o kocoura, o chatičku a rádi vyrá-
žíme za kulturou i turistikou.

Jaké jsou tvoje plány pro nejbližší období?• 
V květnu běžíme Mistrovství Evropy v běhu 
na 10 km ve francouzském Thionville, kam 
současně vedeme 48 člennou výpravu našich 
veteránů.Po návratu potrénujeme a začátkem 
července se vypravíme na MS do Sacramenta 
v Kalifornii. Na závody se moc těšíme. 
Zúčastní se jich přes 5 tisíc atletů. Po skončení 
MS vyrazíme za poznáním do národních par-
ků Yosemite, Seqouia a k pobřeží Tichého oce-
ánu.V září nás čekají Evropské sportovní hry 
v italském Lignanu, kam opět povedeme velmi 
početnou výpravu.
Ale to není všechno. Každoročně v září svolá-
váme víkendové rodinné setkání, a protože se 
nás setkává přes třicet duší ve věku od 2 do 82 
let, musíme vždy najít vhodnou lokalitu v pěk-
ném přírodním prostředí a vymyslet program. 
Jaký jiný, než sportovní: orientační běh, volej-
balový turnaj, cykloturistiku, triatlon – to vše 
už jsme měli. Co připravíme na letošek? To 
nás ještě čeká. V listopadu se setkáme ještě 
jednou u příležitosti Velké Kunratické, na níž 
startuje na 18 členů z rodiny.

Kterého sportovního úspěchu si nejvíce • 
ceníš?

Veteránské akce jsou o setkávání a překonání 
sebe sama. Mám radost, když jsem ve svých 
66 letech fit a mohu startovat. Těší mě, když 
vyhraju, ale není to to nejdůležitější. Ve vete-
ránských kategoriích nebojujeme tolik mezi 
sebou jako sami se sebou. Cením si, že jsem 
v roce 2006 absolvovala Vasův běh na 90 km 
ve Švédsku v čase 9 hodin 22 minut. 

PhDr. Miloslava Ročňáková – mistryně světa 
na 3000m (W65) a v krosu na 8 km (W60)

škola s 13 lety úspěšné výuky
cizích jazyků na mnoha místech v Praze,
nabízí výuku angličtiny od září v nových 

učebnách v Dolních Břežanech!

Výuka pro děti od 3 do 18 let:

Naše výhody:
  skupinky maximálně po 6 dětech
  pečlivě zpracovaná metodika výuky, návaznost kurzů 
zajištěna

  kvalitní lektorky a lektoři
  výuka 1× týdně 110 minut

Program pro děti od 3 do 6 let – Dopoledne s angličtinou

Výuka pro dospělé:
  skupinky po 4 – 6 posluchačích
  kvalitní učebnice a lektoři

Více informací: www.skolarybicka.cz
Tel: 604 215 036, 241 44 31 29

Jazyková škola Rybička
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